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“Insuficient”
Les obres de la Sagrera es reprenen aquest mes
però els veïns veuen el calvari “lluny” d’acabar
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“La crisi s’ha quedat, no s’ha
acabat”. Són paraules d’Anna
Roig, la responsable de comuni-
cació de Càritas. Les va pronun-
ciar el passat 18 d’octubre, un dia
després de la commemoració
del Dia Mundial per a l’Eradica-
ció de la Pobresa, durant la pre-
sentació de la Memòria Anual
2016 d’aquesta entitat de l’Es-
glésia. Durant la mateixa pre-
sentació, el president de Càritas,
Francesc Roig, va alertar del risc
que la pobresa a Catalunya, i per
tant a Barcelona, es converteixi
en “crònica”.

El crit d’alerta de Càritas arri-
ba després que a la seva memòria
anual de l’any passat l’entitat hagi

detectat un augment del 4,7% de
les persones que ha atès -un total
de 360.604- arreu de Catalunya.
En el cas de Barcelona i la seva ro-
dalia la xifra és de 98.000 perso-
nes (un 27% del total). Aquestes
dades es coneixen després que el
passat mes de gener l’Ajunta-
ment presentés l’informe sobre la
distribució de la renda familiar
disponible per càpita a la ciutat,
corresponent al 2015. Una de les
conclusions de l’informe és que sis
dels 10 barris més pobres de la
ciutat (Ciutat Meridiana, la Ma-
rina del Prat Vermell, les Roque-
tes, la Trinitat Vella, Vallbona i el
Turó de la Peira) ho eren més que
l’any anterior. 

Aquesta realitat ha provocat
que des de Pobresa Zero-Justícia
Global hagin demanat recent-
ment, a través d’un manifest, que
es garanteixin una sèrie de drets

fonamentals a tota la ciutadania,
com són “el dret a l’alimentació,
a la salut, a l’educació, a l’habi-
tatge, al treball, a uns ingressos
mínims, a la mobilitat i a la par-
ticipació”. Des d’aquesta plata-
forma consideren que fan falta
“canvis estructurals i un com-
promís ferm dels poders públics
per lluitar contra les causes de la
pobresa i les desigualtats”. Uns
canvis que haurien de passar, se-
gons aquesta entitat, per imple-
mentar “un sistema fiscal pro-
gressiu, just i solidari, construït so-
bre els principis de la redistribu-
ció i l’equitat”.

MANCA DE RECURSOS
En aquest sentit, l’economista i ac-
tivista per la justícia social, Arca-
di Oliveres, defensa que cal vetllar
perquè les entitats que presten
serveis socials esdevinguin més

reivindicatives que simplement
assistencials. “Les ajudes del ter-
cer sector són útils però la bene-
ficència evidencia que l’estat del
benestar no funciona”, diu Oli-
veres. L’economista considera
que l’arrel del problema és la
manca de recursos dels ajunta-
ments i la manca de voluntat po-
lítica. “La capacitat financera de
l’Estat i la Generalitat ve deter-
minada per qüestions com el frau
fiscal. Si no n’hi hagués, es podrien
doblar prestacions com les pen-
sions, les ajudes a aturats o a fa-
mílies monoparentals”, assegura.

Oliveres, a més, critica les
veus que pregonen el final de la
crisi econòmica. I és que, per a l’e-
conomista, hi ha un problema
d’enfocament de la realitat eco-
nòmica. “Ens fixem només en el
creixement quan el realment im-
portant és veure si l’economia

cobreix les necessitats de la gent”,
argumenta. Per això Oliveres ce-
lebra que el Parlament aprovés al
juliol la Renda garantida de ciu-
tadania.

POBRESA ENERGÈTICA
En el marc de la lluita contra la
pobresa, en aquest cas la pobre-
sa energètica, l’Ajuntament va
anunciar el passat 23 d’agost
que durant aquest 2017 ha atès
unes 10.800 llars de la ciutat
afectades per aquest problema. El
consistori destaca que ha evitat
gairebé 4.000 talls de subminis-
traments bàsics en defensa de la
Llei 24/2015 contra la pobresa
energètica. Les xifres es van pre-
sentar durant la primera reunió
del Consell d’Habitatge de Bar-
celona, on hi ha entitats socials,
associacions de veïns i compan-
yies de subministrament.

Molta feina per fer

Albert Ribas
BARCELONA

La pobresa també és la causa de situacions d’exclusió social. Foto: Cristian López

» Càritas constata que la recuperació econòmica no arriba a la gent més vulnerable de la societat
» Les entitats afirmen que cal garantir una sèrie de drets fonamentals a tota la ciutadania
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Editorial

4Amb el Govern legítim de Catalunya

El Govern de Catalunya va in-
gressar ahir a la presó en com-
pliment d’un procés judicial en
què se l’acusa de rebel·lió arran
de la proclamació de la Repú-
blica. Aquest és un fet demo-
lidor que ens remet a altres
moments dramàtics de la nos-
tra història. A més d’aquest
empresonament preventiu del
vicepresident, set consellers i
un exconseller, la resta del
Govern i el president Carles
Puigdemont són a Bèlgica,
pendents d’una ordre de de-
tenció internacional. Per com-
pletar aquest escenari, la set-
mana que ve hauran de pres-
tar declaració la presidenta
del Parlament i cinc membres
de la mesa, afectats també per

les mateixes acusacions. Les
principals autoritats del país i
els dirigents de dues grans or-
ganitzacions civils han estat
objecte d’unes mesures re-
pressives que obren un fosc
panorama.

Pel bé de la democràcia i de
la pau, cal que els membres del
Govern legítim de Catalunya si-
guin alliberats i que, junta-
ment amb els exiliats, puguin
reprendre les seves funcions.
Cal que es normalitzi el fun-
cionament sobirà del Parla-
ment de Catalunya. Cal que es
tanquin els sumaris oberts con-
tra centenars d’alcaldes, càr-
recs públics i altres ciutadans.
I que no es repeteixin episodis
de violència contra la població

civil com els del dia 1 d’octubre
durant la celebració del refe-
rèndum.

Cal que les institucions in-
ternacionals es facin càrrec
que Catalunya és una nació,
que no és un invent i que les se-
ves legítimes peticions de de-
mocràcia per resoldre el con-
flicte amb l’estat espanyol han
de ser ateses. La nació catala-
na no serà silenciada amb me-
sures repressives. Cal que els
drets democràtics i nacionals
siguin respectats en un context
de civisme i tolerància.

Aquest text es publica
conjuntament amb més 

d’una vintena de 
mitjans catalans

per Jordi Lleal 

Molts catalans han decidit sor-
tir de la zona de confort en la
qual estaven aclofats. Hi ha
una part de la nostra societat
que no està conforme a ser
tractada com una colònia d’Es-
panya. No es conforma a ser
dirigida des de 600 km per un
establishment oligàrquic, he-
reu del franquisme. Tradicio-
nalment ha intentat, moltes ve-
gades des de la prudència, al-
tres des de la covardia -adme-
tem-ho-, canviar la situació,
fracassant xocant de ple contra
un mur d’intransigència. 

Fa molts anys que des de
Catalunya s’ha intentat una
entesa per modernitzar Espa-
nya i treure-la de la seva estul-
tícia, però no hi ha manera. El
nombre d’independentistes ha
anat creixent. A cada atzagaiada
de l’Estat s’han anat sumant al
moviment més i més ciuta-
dans. Fins al dia que s’arriba a
omplir el pap de tants insults i

humiliacions i al nostre Parla-
ment, el 27 d’octubre a les
15:27h, es declara la indepen-
dència. Mentrestant, a Madrid,
Mariano Rajoy, el cabo de va-
res i els seus ajudants, apliquen
l’article 155 de la Constitució es-
panyola a cor que vols sense cap
mirament, subvertint la Cons-
titució i l’Estatut en un exerci-
ci de venjança i de rancúnia.

“Que nos dejen actuar”,
cridaven els guàrdies civils em-
bogits des de dins de l’hotel.
Rajoy tranquil·lament ha ac-
tuat, com deixen actuar els
grups d’ultradreta que campen
per Barcelona, trencant vidres
a Catalunya Ràdio i ferint pro-
fessors del CIC. Potser al palau
de la Virreina, allà a les Ram-
bles, hi asseurà els seus reals la
Soraya Sáenz de Santamaria,
per comandar les forces i fun-
cionaris de l’autoritat imposa-
da. Amb la repressió, es tornen
a equivocar. Perdran!

Un diari participatiu

4Hola República!

LLIBERTAT

Actualitat a la xarxa

#NousAmics #ExiliEuropeu

@k2aramelo: Es una vergüenza ver a Iceta
haciéndose una foto selfie con la cúpula
catalana del PP. El que decia: Pedro líbra-
nos del PP.

@klaudiatalbot: M’estimo més veure
Puigdemont a Brussel·les amb les mans i
les idees lliures que a Soto del Real amb
les mans lligades.

#LlibertatPresosPolítics 

@junqueras: Feu cada dia tot allò que es-
tigui al vostre abast perquè el bé derroti el
mal a les urnes el 21D. Dempeus, amb de-
terminació i fins a la victòria.
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Parlen els
veïns

Christelle
“Em sembla bé que
s’intenti limitar l’ús
dels cotxes a les ciu-
tats de forma gene-
ral, entre altres co-
ses perquè això aju-
da a reduir la con-

taminació. Però ha d’anar lligat a un fo-
ment de l’ús dels transports públics i dels
mitjans de transport ecològics.”

Carlos
“Qualsevol acció
que persegueixi mi-
llorar la qualitat de
l’aire i reduir la con-
taminació em sem-
bla bé. A més, jo no
uso el cotxe, de ma-

nera que tampoc em suposaria un gran
canvi. També caldria que s’impulsessin
més plans per renovar els cotxes antics.”

Robert
“Per una part em
sembla bé, però en-
tenc que hi ha gent
que s’haurà com-
prat un cotxe fa poc
i el voldrà mantenir
i fer-lo servir. Crec

que s’hauria d’estudiar tant l’antiguitat del
model com la freqüència d’ús de cada un
dels conductors.”

Cristina
“Depèn. Si es do-
nen ajudes perquè
la gent que té un
cotxe vell se’l pugui
canviar em sembla-
rà millor que si no
es fa. Els vehicles

que contaminen menys solen ser més
cars. Si no se subvenciona una part de la
compra, no tothom els podrà tenir.”

Què et sembla que es limiti la circulació de cotxes per reduir la contaminació?
per Toni Enguix

@EnricGoma: A la manifestació espanyo-
lista d'ahir, hi haurien d'haver deixat par-
lar Le Pen. Després de Francesc Frutos
hauria estat bé.

@PedroLuna73: Albano ni votó a favor
de la DUI ni es independentista. Lo de la
dirección de Podemos es de una
desvergüenza política absoluta.

@aminahekmet: Lloro porque el mundo
nos ha dejado solos. No es la primera vez.
Es injusto. Lloro porque ni Kurdistán ni
Barzani merecen esta situación.

Opinió en 140 caràcters

Un diari obert

En relació amb les iniciatives polí-
tiques del Govern de Catalunya crec
que la qüestió no és la raó i legiti-
mitat que assisteix i l'altra part tan-
cada al diàleg.

La qüestió fonamental és qui té
i pot tenir en el futur el control efec-
tiu de la situació social i econòmi-
ca, i si qui es manté en determinats
plantejaments ideals augmenta el
control o l'altra part el va ampliant,
malgrat les mobilitzacions ciuta-
danes. Si realment pogués néixer
una República catalana però sense
aquest control, seria precària o
s'extingiria: els seus responsables
públics només ho serien parcial-
ment però apareixerien com a tals
davant la societat, que se'n distan-
ciaria. Vegeu la Transició espanyo-
la, o més enllà geogràficament,
aquells països independitzats dels
Balcans i de l'Est, que no troben
l'estabilitat.

Aquell control de la pròpia exis-

tència els catalans l'adquiriran amb
una major normalització de tota la
societat, i obtenint les justes millo-
res a cada oportunitat que l'altra part
nega. Tasca de conjunt i amb efecte
a mitjà termini: sectors empresarials
i laborals conscients del seu paper i
futur, mitjans de comunicació pro-
pis, administració pública eficient,
formació d'acord amb les pròpies ne-
cessitats, recuperació dels valors de
ciutadania i rebuig dels d'ètnia (bal-
cànics), etc.

Amb la intervenció en marxa,
cal recordar que servir el propi
país és l'únic principi rector, i que
crec que no es pot diferir més la re-
visió dels plantejaments basats en
una Espanya dialogant, i fixar-ne
de més realistes i només aparent-
ment més modestos -control efec-
tiu de la pròpia Hisenda, seguretat
social, reconeixement de la llengua
pròpia, representació directa a Eu-
ropa i al món...

per Margarida Rubió per Marc Antònio i Llobet

Barcelona hauria de dir-se la ciutat de
les fonts. Sant Andreu ha estat des de
l’època comtal una de les vies d’accés
de l’aigua de boca al cor de la gran ciu-
tat. Avui no us parlaré del nostre es-
timat Rec Comtal, un braçal humil que
deriva del riu Besòs a Montcada i
Reixac i que és el portador de l’aigua
amb la qual, gràcies a ell, s’han regat
les hortes, s’han fet anar molins i ha es-
tat el gran col·laborador en moltes i di-
verses utilitats, especialment de la
indústria tèxtil d’altres temps.

Avui ens quedem a la font de la pla-
ça Comerç. El meu interès per aquesta
font va sorgir de manera casual, en con-
cret quan vaig veure que una velleta s’a-
propava a la font a omplir el biberó d’ai-
gua per al seu nét que portava al cotxet
per a nadons. Ella intentava obrir l’ai-
xeta, una i altra vegada, l’aixeta del da-
vant i l’aixeta del darrere, però decebuda
i sense èxit, marxava sense aconseguir
omplir aigua per al nét. Així que vaig
anar a donar-li un cop de mà.

Vaig haver de posar enginy i força
per poder aconseguir que ragés aigua
de la majestuosa i lluïda font, amb pla-
ca commemorativa inclosa. Calia l’en-
giny perquè la font rajava si una per-
sona premia el gallet d’un costat i una
altra premia el de l’altra aixeta, llavors
una de les dues cedia, i una darrere l’al-
tra acabaven rajant. Calia força, per-
què malgrat l’enginy continuaven
anant dures.

Aquell dia em vaig sentir ofès i dol-
gut. Teníem una font i no la podíem fer
servir. Imagino la quantitat de gent,
nens i nenes, gent gran i de totes les
edats que es quedaven amb les ganes de
beure aigua o omplir algun estri per te-
nir-ne.

Així començava una història que va
durar des de la primera instància pre-
sentada al Districte de Sant Andreu el
dia 4 de desembre de 2014, on dema-

nava la seva reparació, fins al dia 21 de
febrer de 2017, data en què la font va
tornar a ser útil, tot gràcies a la ins-
tal·lació de dues aixetes noves i adap-
tades a la font. Dos anys i tres mesos
d’escrits, negatives i de font seca.

Entre els escrits intercanviats amb
l’Ajuntament en destaco un amb la
seva resposta, la del dia 5 de desembre
de 2014. Textualment em responien:
“...som conscients de les problemàtiques
d’accés i ús de la font, però degut a les
seves característiques, aquestes fonts
anomenades de Sant Miquel disposen
d’un doble joc a l’hora de prémer el ga-
llet de l’aixeta amb un primer recorre-
gut força dur. En aquest sentit, entenem
que per a persones amb dificultats pot
derivar en un problema, però com
hem dit anteriorment, és el funciona-
ment propi de la font i no es pot ajus-
tar per tal de fer-ho més accessible, sinó
que caldria realitzar un canvi d’element,
que actualment no es pot contemplar”.

Tenia a les mans una resposta del tot
insatisfactòria i que no aportava cap so-
lució al cas. Els vaig respondre el dia 6
de desembre on els proposava que ar-
reglessin la font o la portessin al museu
dels trastos inútils i fora de servei, al ma-
gatzem on descansa el cavaller sense cap
que tots coneixem, i que la reempla-
cessin per una font nova que complís la
seva funció: ser una font.

Vull agrair des d’aquí la magnífi-
ca gestió del servei al telèfon 900 226
226, on una veu femenina que respo-
nia al nom de Carme va prendre les re-
ferències dels incidents i la seva ges-
tió va ser la clau: la solució a un pro-
blema més, que avui ha deixat de ser
problema, i potser per a moltes per-
sones havia passat completament
desapercebut del tot. Un zero per a
aquells que han intervingut en la ges-
tió sense solucionar res, i el 10 per a
aquells que s’ho mereixen.

4L’únic principi 4La font de la pl. Comerç
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Les obres de la futura estació de
la Sagrera es reprendran aquest
mes. Tot i que de moment no hi
ha una data concreta, fonts d’A-
dif han confirmat a Línia Sant An-
dreu que serà durant el que que-
da de novembre quan es posaran
en marxa unes obres que co-
mençaran a l’estructura de l’es-
tació,  és a dir, a la part de la llo-
sa i a l’edifici que ha d’albergar un
gran intercanviador.

Aquestes obres arribaran
després que a finals de juny les
de l’entorn de l’estació, concre-
tament les del col·lector de Prim,
que és fonamental per fer la
resta de les obres. De fet el pas-
sat mes de juny el ministre de
Foment, Iñigo de la Serna, va
anunciar que les obres de l’es-
tació acabaran el 2020. 

ESCEPTICISME VEÏNAL
L’anunci d’aquestes obres, però,
no frena, ni de bon tros, l’escep-
ticisme veïnal que hi ha al voltant
d’un projecte que amb els anys
s’ha anat allargant gairebé eter-
nament. El vocal d’Urbanisme
de l’Associació de Veïns de Sant
Andreu, Pau Maduell, afirma en
declaracions a aquesta publicació
que el fet que “comencin unes
obres menors és insuficient i no
canvia el nostre posicionament, ja
que les obres haurien d’estar en

marxa des de fa molts anys”. Ma-
duell  afegeix que encara “estem
molt lluny de veure tot el projec-
te acabat” i sobre la data del 2020
afirma que “no ens creiem res per-
què tot això va començar el 2001
i mira com estem”. 

SANT ANDREU COMTAL
D’altra banda, Adif va començar
a instal·lar ascensors a l’estació
de Sant Andreu Comtal a mit-
jans d’octubre en el marc de la
millora del recinte.

Les obres de la Sagrera s’han converit en un malson veïnal. Foto: Cristian López

Les obres de l’estació de la
Sagrera es reprenen aquest mes
» Es faran a la part de la llosa i a l’edifici on ha d’anar l’intercanviador
» Els veïns continuen resignats i recorden que “fa anys” que esperen

La Trinitat Vella estrenarà 
una nova línia de bus

MOBILITAT4La Trinitat Vella
estrenarà el pròxim 13 de no-
vembre la nova línia de bus V31,
que connectarà el barri amb el
districte de Sant Martí.

Aquesta línia forma part de
la nova xarxa d’autobusos de la
ciutat que va començar a fun-
cionar el setembre del 2012 i que
ara s’ampliarà en quatre línies
més, una de les quals és la V31.
Aquesta línia unirà la Trinitat
Vella amb la Mar Bella passant
per Sant Andreu i està previst
que mogui uns 4.000 passatgers
diàriament.

Durant la presentació de la
posada en marxa de les noves lí-
nies, la regidora de Mobilitat,
Mercedes Vidal, va afirmar que
tot el projecte de desplegament
d’aquestes noves línies es farà  de
la mà d’un “esforç informatiu”
per explicar totes les novetats als
usuaris del bus. 

Per últim, Vidal va explicar
que tota la malla de la nova xar-
xa de busos, que ha de trans-
portar el 60% del total dels pas-
satgers de bus de la ciutat, ha
d’estar en funcionament a la
tardor de l’any que ve.

L’AV Sant Andreu Sud: 
“No tenim espais per aparcar”
QUEIXA4L’Associació de Veïns
Sant Andreu Sud ha volgut ex-
pressar recentment la seva “in-
dignació per la desaparició d’es-
pais per aparcar”.

En un comunicat, l’entitat
veïnal ha denunciat que en els
darrers anys “la desaparició
d’espais per aparcar ha estat
sagnant”. Fan culpables d’a-
questa situació als últims go-
verns de la ciutat i afirmen que
amb l’actual consistori “les co-
ses no pinten  gaire millor”, al
mateix temps que acusen el go-
vern municipal d’estar “em-

barcat en una obsessiva creua-
da anticotxes”.

“SENSE CONSENS”
L’associació de veïns també
crítica que l’actual aposta mu-
nicipal per la pacificació de ca-
rrers i la implementació de
nous carrils bici s’està fent de
“forma irreflexiva, sense cap es-
tudi previ d’afectació a la mo-
bilitat”. Per últim, deixen clar
que també són partidaris “d’u-
na Barcelona d’aire net i carrers
amables” però no “d’imposi-
cions autocràtiques”.

Més protagonisme dels
vianants a la plaça Trinitat 

URBANISME4El Districte va
anunciar a finals d’octubre la
reurbanització de la plaça Trini-
tat per tal que els vianants hi
guanyin protagonisme.

Així doncs, el projecte preveu
reduir el trànsit rodat, ampliar
les dimensions de la plaça per tal
que arribi fins a les façanes que
la delimiten. Per aconseguir-ho
s’eliminaran les graderies i els
graons que actualment frag-
menten l’espai. El projecte, que

té un pressupost d’1,2 milions
d’euros, també contempla la
col·locació d’una pèrgola a la
part sud de la plaça.

PLAÇA JARDINS D’ELX
D’altra banda, recentment ha
acabat la renovació de la plaça
dels Jardins d’Elx després d’anys
de reformes. L’espai té ara un nou
paviment, una nova zona de jocs
infantils inclusius, dues taules de
ping-pong i tres taules amb jocs.

Comiat |Mor l’escultor Joan Mora
L’escultor Joan Mora, nascut l’any 1944, va morir el passat 17 d’octubre a 73 anys. Fill d’una família 

de Sant Andreu que eren fabricants de làpides, Mora era àmpliament conegut per les seves escultures 
realistes fetes de marbre i pedra de mida natural, que retrataven amb precisió objectes de la vida 
quotidiana. El 10 d’octubre es va presentar el documental sobre la seva vida ‘56 anys picant rocs’.   

Albert Ribas
LA SAGRERA
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La Sagrera es prepara 
per a una nova Festa Major

CELEBRACIÓ4El barri de la Sa-
grera ja ho té pràcticament tot a
punt per a la nova edició de la
seva Festa Major, que arrenca-
rà el pròxim 16 de novembre i
acabarà el dia 26 d’aquest ma-
teix mes.

Enguany la Festa Major
compta amb gairebé 50 entitats
col·laborades i programarà més
de 130 actes que permetran a pe-
tits i grans gaudir de diferents
activitats. Alguns dels més des-
tacats seran els clàssics de cada
any, com ara la batalla de confeti
de la plaça Masadas, les sarda-
nes o les havaneres. També,
però, hi haurà novetats. S’en-
trenarà el festival SagrerART,
que omplirà les tres principals
places del barri amb diferents
propostes escèniques. Pel públic
infantil destaca la commemora-
ció del 25N, el Dia per a l’Elimi-

nació de la Violència envers les
Dones, que oferirà teatre i acti-
vitats dinamitzadores amb els
instituts dels barris. 

SANT ANDREU DE PALOMAR
D’altra banda, des de fa uns dies
un dels espais més concorre-
guts de la Festa Major de Sant
Andreu de Palomar, la fira d’a-
traccions, està envoltat de polè-
mica. I és que enguany la Festa
Major de Sant Andreu es podria
quedar sense aquest espai des-
prés que la seva ubicació tradi-
cional està ocupada per la carpa
provisional del Mercat de Sant
Andreu. De moment el Districte
ha rebutjat els emplaçaments
alternatius que ha presentat la
Comissió de Festes. De totes
maneres, fonts del Districte ex-
pliquen que la fira s’acabarà fent,
tot i que de moment no se sap on.

MÚSICA4La quarta edició del
cicle de concerts enciSAT! ja és
a punt d’arrencar. Ho farà el
pròxim 10 de novembre a les
nou del vespre amb un concert
de Mazoni al Sant Andreu Tea-
tre, la seu del festival.

Mazoni, consolidat com un
dels grans noms de l’escena
pop de Catalunya, passarà per
Sant Andreu per presentar el
seu nou disc ‘Carn, os i tot in-
clòs’. El cantant de La Bisbal
d’Empordà sorprèn amb un tre-
ball on torna a l’essència de la
cançó acompanyat únicament
de la seva guitarra i la seva veu.
El disc és un viatge cap al cor de
les cançons per mostrar-ne allò
que és imprescindible: la melo-
dia i la lletra. A les cançons es
pot observar com les influències
estilístiques del cantant són
molt variades i van des del pop
més melòdic (‘Part d’un tot’ i
‘Sol’) fins al rock més contun-
dent (‘Desig imbècil’ i ‘Opinió
respectable’). Pel que fa a les lle-
tres, hi ha des de les narra-
cions llargues en forma de con-
te, filles d’altres cançons de
Mazoni (‘Finis Terre’) fins a
lletres que tracten la part emo-
cional (‘Mal, mel i mil i una
nits’) passant per la seva visió de
l’escena política (‘Pedres’).

MÉS CONCERTS
A banda del concert de Mazoni,
aquesta edició de l’enciSAT!
programa set concerts més. El
segon serà el de Gemma Humet,
que tindrà lloc el 24 de novem-
bre. Posteriorment, el 9 de des-
embre, arribarà el torn de Pau
Blanc. En aquest cas el concert
serà a l’Ateneu L’Harmonia. El
quart protagonista del cicle serà
Guillem Roma, que oferirà el
seu concert el 15 de desembre,
mentre que una setmana més
tard, el dia 22 de desembre, arri-
barà el torn la Nadal Big Band,

amb Vicens Martín Dream Big
Band i Gemma Abrié. El primer
concert del 2018 serà el de la
banda per a la mainada El Pot
Petit, que es farà el 7 de gener.
Més endavant, el 13 de gener,
serà el torn de Marta Pérez i, fi-
nalment, l’enciSAT! s’acomia-
darà el 19 de gener amb un
concert d’un artista sorpresa.

L’enciSAT! és un cicle de
concerts que barreja diferents
estils musicals i que va néixer
amb la voluntat d’apropar la
música a Sant Andreu i de des-
centralitzar  l’oferta cultural.

Mazoni serà el primer protagonista de l’enciSAT!. Foto: Néstor Noci

El cicle enciSAT! arrenca 
el 10 de novembre amb Mazoni
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Una cinquantena d’entitats rebutgen la construcció de la nova terminal de creuers del port

No volen més creuers  
PROTESTA/ Més d’una cinquantena d’en-
titats, entre les quals hi ha l’Assemblea de
Barris per un Turisme Sostenible (ABTS) i la
Federació d’Associacions de Veïns de Bar-
celona (FAVB), van demanar el passat 24
d’octubre que no es construeixi la nova
terminal de creueres del Port de Barce-
lona. En un comunicat conjunt, les entitats
firmants, juntament amb els particulars
que de moment han signat el document,
afirmen que la nova infraestructura farà
créixer “la massificació turística i la conta-
minació, especialment als barris més pro-
pers al port”.

El posicionament d’aquestes entitats va
arribar un dia abans que el Port de Barce-
lona aprovés l’inici de la licitació de l’am-
pliació del moll Adossat, que té un pres-
supost de 39 milions d’euros i ha de per-
metre fer la nova terminal. Just abans de l’i-
nici de la trobada del consell d’adminis-
tració del Port de Barcelona, un grup de ma-
nifestants es van concentrar a la plaça del
World Trade Center per expressar el seu re-
buig a la nova terminal. Consideren que no
és necessària perquè “el port ja disposa de
set terminals i en té una més en construc-
ció”, al mateix temps que recorden que “el
turisme de creuers és la versió més inten-
siva del turisme massiu”. El portaveu de
l’ABTS, Daniel Pardo, va afirmar que després
de la licitació de la nova terminal les enti-
tats “ens continuarem manifestant i no
perdem l’esperança d’aturar aquesta obra”.

L’AJUNTAMENT, EN CONTRA
Qui també s’oposa al projecte és l’Ajunta-
ment. La tinenta d’alcaldia d’Urbanisme,

Ecologia i Mobilitat de Barcelona, Janet
Sanz, va reclamar el mateix de l’aprovació
de la licitació al Govern que no aprovi la
concessió de l’ampliació del moll adossat
amb el PP, amb qui té majoria al consell
d’administració a través de Ports de l’Estat.
De totes maneres Sanz va afegir que el mo-
ment clau serà quan toqui fer la concessió
de les obres. El passat sis d’octubre la ma-
teixa Sanz ja va afirmar, durant l’aprovació
al Ple d’una proposició de rebuig a la nova
terminal, que l’actitud del Port és “poc lleial”
amb Barcelona i va afegir que “som una ciu-
tat amb port, no un port amb una ciutat”.

CONTAMINANTS
Un dels principals impactes dels creuers, tal
com recorden les entitats que s’oposen a
aquest projecte, són “les elevades emissions
de contaminants a l'atmosfera, una con-
taminació que és producte de l’ús d’un fue-
loil pesant 100 vegades més tòxic que el
dièsel que utilitzen automòbils i camions”.
Afegeixen que aquest combustible “està
prohibit en els ports europeus del Mar del
Nord i del Bàltic”.

És per tot això que les entitats signants
del comunicat demanen “l’aturada im-
mediata de la licitació de la nova terminal
de creuers, la recuperació de les compe-
tències en la gestió del Port de Barcelona
per la Generalitat de Catalunya i que sigui
la ciutat de Barcelona la qui defineixi
aquestes polítiques turístiques de gran im-
pacte, en lloc d'una Autoritat Portuària de
Barcelona depenent del Ministeri de Fo-
ment i visiblement aliena als interessos del
territori i la població”.

HABITATGE/ La plataforma veïnal Ens Plantem al Po-
blenou va organitzar el passat 29 d'octubre un nou acte
reivindicatiu per denunciar la pressió immobiliària que,
afirmen, pateix el barri des de fa temps. L'acte va consistir
en un taller de pancartes i un vermut popular davant dels
sis blocs dels carrers Badajoz i Doctor Trueta que el fons
inversor francès P4A Barcelona SL va comprar el passat
mes de juny.

Els immobles afectats són els dels números 17, 19,
21 i 23 del carrer Badajoz i 136 i 138 del carrer Doctor
Trueta. Tots els seus habitatges són de lloguer i n’hi ha
diversos de rendes antigues. En alguns casos, els inquilins
ja han rebut cartes notificant-los que no se’ls renovarà
el contracte de lloguer.

Així doncs, des de bon matí la plataforma i els veïns
afectats van sortir al carrer a preparar les pancartes amb
els següents missatges de protesta: ‘Ens fan fora de casa’,
‘Volem quedar-nos’ i ‘Un dret com una casa’ per penjar-
les als balcons. Des d’Ens Plantem defensen el dret dels
veïns a continuar vivint al barri on han fet la seva vida
o on l'estan construint i exigeixen que “les administra-
cions intervinguin per garantir que aquest dret fona-
mental no sigui segrestat per les pràctiques especula-
dores dels fons inversors”.

‘Ens Plantem’ denuncia “l’expulsió”
de veïns de dos carrers del Poblenou TURISME/ L’Associació de Veïns Sagrada Família va ofe-

rir el passat 25 d’octubre la seva tradicional roda de prem-
sa  de balanç de la temporada turística, durant la qual va
tornar a insistir que la xifra de visitants que rep el tem-
ple fan que, a parer seu, no es pugui viure amb norma-
litat al barri.

El portaveu de l’entitat veïnal, Joan Itxaso, va afirmar
que “ja poden regular i normativitzar amb molt bona vo-
luntat, que amb l’actual nombre de visitants és inviable fer
compatible una vida veïnal normal amb l’actual model de
negoci del temple”.  Itxaso va recordar que “entre el 2014
i el 2016 l'increment de visitants del temple va ser d'un 40%”.
Per últim, l’Associació de Veïns Sagrada Família va decidir
suspendre la manifestació programada pel 28 d’octubre
pels “delicats moments que estem vivint a Catalunya”. 

L’AV Sagrada Família torna
a criticar el model turístic

veïns en línia

Una imatge del taller de pancartes. Foto: Ens Plantem

Una imatge de la protesta del 24 d’octubre. Foto: Paco Freire
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JORNADES/ L’Associació SOS-
Monuments va celebrar els pas-
sats dies 3 i 4 de novembre les
jornades ‘Diàlegs sobre Patri-
moni’ al Col·legi d’Arquitectes
de Catalunya en el marc del seu
vintè aniversari.

Durant els dos dies es van
analitzar els canvis del concepte
de patrimoni amb diferents xe-
rrades. Algunes de les més des-
tacades van ser ‘El Patrimoni més
enllà de l’arquitectura. Nous con-
ceptes de patrimoni. Patrimoni
immaterial’,  ‘Usos i funcions socials
del patrimoni cultural’, ‘Criteris
de restauració i reconstrucció’,
‘Patrimoni o turisme’ o ‘La lluita
continua: La Model’.

SOS-Monuments
dialoga sobre
el patrimoni

HABITATGE/ La FAVB va organitzar el 19
i el 26 d’octubre i el 2 de novembre, a tra-
vés de la Comissió d’Habitatge, tres ta-
llers sobre habitatge a la seva seu del
carrer Obradors amb l’objectiu d’empo-
derar les associacions veïnals en la seva
lluita contra els problemes d’habitatge
que hi ha als barris.

El primer va tenir la participació de 15
associacions veïnals i va servir per parlar
sobre els contractes de lloguer, mentre
que el segon va servir per treballar qües-
tions relacionades amb la propietat, la re-
habilitació i la pobresa energètica. Per
últim, durant el taller del 2 de novembre
es va tractar el tema de la resistència que
es pot exercir durant les protestes rela-
cionades amb matèria d’habitatge.

D’altra banda, la FAVB ha creat una
guia destinada a orientar les persones que
s'apropen a les associacions veïnals per
problemes de l'habitatge per donar a co-
nèixer els seus drets i possibilitar l'empo-
derament col·lectiu. En el document
s’informa, per exemple, de les diferents
entitats que formen part de la lluita veïnal
enfocada a la problemàtica dels lloguers,
com ara l’Oficina d’Habitatge, el Sindicat
de Llogaters o 500x200. També hi ha in-
formació relacionada amb la propietat,
com ara possibles solucions amb proble-
mes causats pel pagament de la hipoteca
o amb el pagament d’impostos.  Per últim,
la guia també tracta qüestions relaciona-
des amb la rehabilitació, com ara les mi-
llores energètiques i de sostenibilitat.

La FAVB organitza tallers per lluitar
contra els problemes d’habitatge 

COMERÇ/ El Centre Cívic Parc
Sandaru va acollir el cap de set-
mana del 3 al 5 de novembre les
‘Jornades sobre les polítiques de
comerç de la UE i les alternatives
al poder corporatiu’, organitzades
per les entitats agrupades en la
plataforma No al CETA , No al TTIP
i No al TISA.

Les jornades van començar
amb la trobada dels activistes i la
presentació de diferents campan-
yes, mentre que posteriorment es
van fer les xerrades sobre Nous
Tractats de Comerç i Inversions.

En paral·lel a aquestes jorna-
des, el 3 de novembre es va pre-
sentar el documental ‘River Blue’
als Cinemes Girona. 

Les polítiques 
de comerç 
a la UE, a debat

PUBLICACIÓ/ La darrera revista
Carrer publicada conté dos nú-
meros en un, el 145 i el 146, amb
dues portades i dos temes d’en-
trada: la reacció de la ciutat als
atemptats de la Rambla i a la
convocatòria de l’1 d’octubre. 

A la primera hi ha una cròni-
ca de l'advocat Àlex Solà sobre el
cas Palau i molts altres temes, com
la situació de les obres de la Sa-
grera, la reforma de la Via Laieta-
na o la problemàtica de l'amiant
a la ciutat.

A la segona es dedica el Dos-
sier a reflexionar sobre la situa-
ció dels mercats municipals i es
tracta el debat que hi ha obert
sobre el seu futur.

Revista Carrer:
Barcelona contra 
la por i la repressió

veïns en línia

El Fòrum Veïnal de Dones 
rep un premi de la CONFAVC 

GUARDÓ/ El Fòrum Veïnal de
Dones, organitzat per la Vocalia
de Dones de la FAVB els passats
dies 5 i 6 de maig al Centre Cul-
tural Teresa Pàmies, a l’Esquerra
de l’Eixample, va rebre el passat
24 d’octubre el premi al millor
projecte social 2017 durant la II
Jornada dels (Re)coneixements
Veïnals que organitza cada dos
anys la CONFAVC i que es va ce-
lebrar al Casinet d’Hostafrancs, al
districte de Sants-Montjuïc. A
més d’aquest guardó, el Fòrum
Veïnal de Dones també va rebre
el premi a la Votació Popular al
Projecte Social 2017.

Els (Re)coneixements Veïnals
de la CONFAVC tenen com a ob-
jectiu visibilitzar els projectes i

les lluites veïnals que han estat
rellevants en els barris on s’han
portat a terme, tant a escala
d’innovació social com de soli-
daritat veïnal i cohesió social i
territorial. En aquesta edició la
participació va ser molt elevada,
ja que s’hi van presentar un total
de 13 lluites veïnals i 10 projec-
tes socials d’una vintena d’asso-
ciacions veïnals o federacions.
També cal destacar el rècord en
la votació popular, que va supe-
rar les 530 persones.

L’objectiu del Fòrum Veïnal
de Dones és contribuir a donar
una embranzida al moviment
veïnal i a la seva lluita per cons-
truir una ciutat democràtica des
de les capacitats, l’energia i la mi-

rada rebel de les dones. La tro-
bada que es va organitzar en
quatre tallers –’Cuidem el nostre
cos’, ‘Economia de la vida’, ‘Cui-
dem el nostre barri’ i ‘Cuidem la
nostra ciutat’-, va comptar també
amb la presència de la historia-
dora Isabel Segura com a confe-
renciant i les actuacions del
Col·lectiu l’Artèria i de la coral de
dones de La Flor de Maig.

El Fòrum Veïnal de Dones de
la FAVB pretén ser el comença-
ment d’un projecte ambiciós
que busca sumar més agents a la
lluita per la igualtat a Barcelona.

RECONEIXEMENT
Els premis ‘Reconeixements Veï-
nals’ que entrega la Confavc tenen

com a objectiu reconèixer el paper
de les associacions veïnals i les fe-
deracions, el treball que fan a favor
dels barris i la difusió de les reivin-
dicacions aconseguides. També
busquen sensibilitzar a la societat
sobre la necessitat de la implicació
en l’acció social i situar l’organitza-
ció veïnal en el panorama que li
correspon. 

La Confederació d’Associa-
cions Veïnals de Catalunya, CON-
FAVC, fundada fa 28 anys, és
l’organització veïnal que té com a
objectiu principal la millora de la
qualitat de vida als barris i pobles
de Catalunya. Integra més de 20
federacions veïnals i més de 500
associacions de veïns i ha partici-
pat en importants mobilitzacions.
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El millor pa de pagès català,
el del Forn del Passeig

GUARDÓ4El Concurs al Millor
Pa de Pagès Català 2017, que es
va celebrar el passat 15 d’octu-
bre a Gavà,  va determinar que
el millor pa de pagès català és
el de Miquel Guich, del Forn
del Passeig, a la rambla de Fa-
bra i Puig.

Guich, copropietari de la fle-
ca, va tenir quatre finalistes
més com a rivals -l’Andreu Ber-
tran del Forn Mistral de Barce-
lona, en Jordi Morera de L’Es-
piga d’Or de Vilanova i la Geltrú,
l’Ernest Righetti, de Ca la Chu-
rra de Gavà i en Manel Turull, de
la Fleca Turull de Terrassa- i es

va acabar enduent un premi en
metàl·lic de 2.000 euros i una
placa acreditativa. El concurs
l’organitza el Consell Regulador
de la Indicació Geogràfica Pro-
tegida del Pa de Pagès Català. 

Durant el seu discurs d’a-
graïment, Guich, va afirmar
que  guanyar aquest premi és
“increïble, ja que al concurs hi
havia flequers de primer ni-
vell”.  Guich també va afegir que
“és el millor suport que podíem
rebre després de temps treba-
llant de valent per aconseguir
donar als nostres productes la
màxima qualitat”.

MERCATS4El Mercat de Sant
Andreu, tal com els andreuencs
l’han conegut fins ara, ja és his-
tòria. I és que els paradistes d’a-
quest emblemàtic establiment
de la plaça Mercadal se’n van
acomiadar el passat dissabte 4 de
novembre, en el que va ser l’úl-
tim dia que el mercat va estar
obert abans del seu trasllat a la
carpa provisional.

Ara, un cop el mercat ha tan-
cat les seves portes, els paradis-
tes ja han començat a traslladar-
se a la carpa provisional del ca-
rrer Sant Adrià, entre els ca-
rrers Segre i d’Otger, que és a no-
més 200 metres del mercat vell.
A partir del 7 de novembre el nou
espai obrirà les seves portes i
quatre dies més tard, el dia 11,
està previst que es faci la inau-
guració oficial. La previsió és
que els comerciants s’hagin d’es-
tar a la carpa gairebé dos anys,
que és el temps que ha de durar
la remodelació de l’antic mercat.

La presidenta del mercat, Eli-
senda Pons, afirma a Línia Sant
Andreuque “és un moment il·lu-

sionant perquè la reforma és
molt necessària i ja han anat tan-
cant parades”. Tot i això, Pons es
mostra una mica escèptica amb el
trasllat a la carpa a partir del dia
7, ja que veu que “l’espai encara
no està preparat del tot”.

EL NOU MERCAT
Les obres de transformació del
nou Mercat de Sant Andreu faran
que els andreuencs puguin gau-
dir d’un espai totalment refor-

mat. De fet, la reforma, que tin-
drà un cost de 9,5 milions d’eu-
ros, suposarà l’enderroc de l’ac-
tual edifici i només es mantindrà
l’encavalcament original de l’es-
tructura. El nou mercat, tal com
va explicar la regidora de Comerç
i Mercats, Montserrat Ballarín,
serà “un mercat absolutament
transparent, on es veurà tot el
que passa al seu entorn”.  Les
obres també serviran per rebai-
xar el volum del nou edifici.

Una imatge virtual del futur Mercat de Sant Andreu. Foto: Ajuntament

Els paradistes s’acomiaden 
del Mercat de Sant Andreu

Salut | Es completa la implantació de desfibril·ladors als mercats
L’Ajuntament ha signat recentment un conveni amb la Fundació Barcelona Salut per tal 

d’implantar desfibril·ladors en els 23 mercats municipals que encara no en tenen. La instal·lació
d’aquests aparells es farà entre finals d’aquest octubre i finals del març de l’any que ve. En el cas

del Mercat de Sant Andreu, l’aparell s’instal·larà a la carpa provisional del carrer Sant Adrià.
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ATLETISME4Segona victòria
consecutiva. El passat dia 15 d’oc-
tubre, Sant Andreu va aconseguir
la segona victòria consecutiva en
el Correbarri gràcies als 4.203
punts que van sumar els seus atle-
tes. Els runnersandreuencs (en-
tre els quals hi havia esportistes
del CN Sant Andreu, com la ne-
dadora Jèssica Vall) van aconse-
guir un triomf que els consolida
com un seriós candidat per dis-
putar l’hegemonia de la compe-
tició a Sant Martí: els martinencs
havien guanyat les quatre pri-
meres edicions del Correbarri,
mentre que les dues darreres
han estat per a Sant Andreu.
L’Eixample i Sant Martí van
aconseguir les dues posicions
restants del podi per equips.

Pel que fa a les actuacions in-
dividuals, Sílvia Segura també va
aconseguir la primera posició en
la categoria individual femenina.
L’atleta va completar els 10 qui-
lòmetres del recorregut en 38 mi-

nuts i 19 segons, mentre que les
altres dues posicions d’honor
van ser per a Montse Carazo i
Laura Vílchez. La també an-
dreuenca Enka Viñas, plusmar-
quista del Correbarri, es va que-
dar a les portes del podi i es va ha-
ver de conformar amb la quarta
posició a la general.

Pel que fa al rendiment indi-
vidual dels atletes masculins, En-
ric Joan Tejedor va ser l’an-
dreuenc més ràpid, completant el
recorregut en 33 minuts i 57 se-
gons, que li va servir per ser vui-
tè a la general. La victòria, per ter-
cer any seguit, va ser per al vila-
decanenc Carles Castillejo.

Els atletes andreuencs, eufòrics aixecant l’orelluda. Foto: Correbarri

Torna a ser el més ràpid: Sant
Andreu guanya el 6è Correbarri
» Sílvia Segura també aconsegueix vèncer en la individual femenina
» L’Eixample i Sant Martí completen el podi per equips de la prova

La UE Sant Andreu afronta un
mes de novembre duríssim

FUTBOL4Una nova bona ratxa
de resultats ha tornat a disparar
la UE Sant Andreu cap a la zona
alta de la classificació. Dues vic-
tòries consecutives a domicili
(0-2 al Xevi Ramon de Vilassar i
0-1 a l’Olímpic de Terrassa) i els
darrers resultats a casa han fet
que els de Mikel Azparren conti-
nuïn a la zona alta i que tinguin
opcions reals d’assaltar el play-off
d’ascens aquest mateix mes.

El repte, però, no serà fàcil, ja
que el novembre coincideix amb
un dels trams més durs del ca-
lendari, tant per la quantitat com

per l’exigència dels partits que
hauran d’afrontar. El diumenge
12 l’equip afrontarà un dels par-
tits més esperats del curs, el der-
bi al Nou Sardenya contra l’Eu-
ropa. Un cop superat, però, l’e-
quip jugarà contra tres dels seus
rivals directes de la zona alta: el
diumenge 19 rebrà la visita de
l’AE Prat al Narcís Sala, el diu-
menge 26 els quadribarrats visi-
taran la Feixa Llarga per jugar
contra l’Hospi i el tourmalet s’a-
cabarà el diumenge del primer
cap de setmana de desembre, a
casa contra el Reus B.

Sant Andreu celebra la 
seva 17a Festa de l’Esport

CELEBRACIÓ4La Nau Central
de la Fabra i Coats, al cor de Sant
Andreu, va tornar a ser l’escena-
ri de la Festa de l’Esport, que el
passat divendres 3 es va celebrar
per dissetena vegada. La gala, que
va reunir esportistes i clubs, va
servir per reconèixer les trajec-
tòries i els premis assolits durant
la temporada 2016-17. 

D’aquesta manera, a dos
quarts de set del vespre es va co-
mençar a premiar els esportistes
des de les categories de base fins
a cadet (14 anys), amb nedadors
i waterpolistes del CN Sant An-

dreu, judoques de l’AE Sant An-
dreu, diferents equips de la UE
Sant Andreu i del Club Esportiu
Sagrerenc o del Sant Andreu
Uroloki d’hoquei línia.

Quan els reconeixements als
més menuts van acabar va arren-
car l’entrega dels premis sèniors,
novament amb guardons per al
CNSA (Jèssica Vall, Àfrica Za-
morano, Albert Escrits o Paula
Crespí entre altres), igual que
va haver-hi reconeixements per
al marxador Gabe Abrahams o
per a alguns membres del Club de
lluita Baró de Viver.

El trofeu Alejandro López
deixa molt bones sensacions
NATACIÓ4319 nedadors de 37
clubs d’arreu del país i de l’estat
es van tirar a la piscina del CEM
Sant Andreu – La Sagrera per es-
trenar la temporada 2017-2018
participant en una nova edició del
trofeu Alejandro López de nata-
ció, una de les proves per ex-
cel·lència del circuit català.

La prova va deixar unes grans
sensacions per a l’equip absolut
del CN Sant Andreu, que va acon-
seguir guanyar 12 de les 16 pro-

ves que es van disputar en aques-
ta 39a edició de la competició,
que es va disputar íntegrament
durant el dissabte 28 d’octubre.

Lidón Muñoz i Jèssica Vall
van aconseguir batre els rècords
històrics de les proves de 100 me-
tres lliures i 100 metres braça,
respectivament, mentre que pel
que fa a les victòries absolutes van
ser per al balear Marc Sánchez,
del CN Sabadell, i per a la local
Àfrica Zamorano.

Waterpolo | El CNSA afronta un calendari immediat assequible
El CN Sant Andreu es prepara per un calendari immediat que, a priori, presentarà dos partits

assequibles i un de molt més complicat. Després del derbi contra el Mediterrani, les de Javi 
Aznar jugaran dos partits consecutius a casa, primer contra el CN Sant Feliu el dia 11 i set dies
després contra el CN Mataró i començaran el mes de desembre a la piscina del Dos Hermanas.
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DIVENDRES 24 DE NOVEMBRE
19:00 En el marc del centenari de la Revolució

russa, se celebrarà una sessió de cinefòrum
en la qual es projectarà Octubre. / L’Harmo-
nia de Sant Andreu.

FINS AL 23 DE NOVEMBRE
19:30 El taller Cocteleria internacional clàssica

encara la seva recta final amb en els darrers
dijous d’aquest mes. Cocktailxperience co-
ordinarà la resta de les sessions del curs. / Cen-
tre Cívic Navas.

DIMARTS 28 DE NOVEMBRE
19:15 El dimarts 28 se celebrarà la primera ses-

sió del taller Menús per al Nadal, coordinat per
Aina Mir, que ensenyarà a preparar diferents
propostes d’àpats per a les festes que s’a-
propen. / Centre Cívic Navas.

DEL 15 AL 30 DE NOVEMBRE
Matí-Tarda El dorado. 1930-1980. 50 anys de

conquetsa de drets i dignitat és el nom de la
mostra que recorda la legalització i la des-
penalització del moviment LGBTI. / L’Harmonia
de Sant Andreu.

TOT EL MES
Matí-Tarda La Fabra i Coats abans i ara. Sínte-

si històrica és el nom d’una mostra que fa una
repassada a la importància que ha tingut el
recinte i a la seva relació amb el barri i el dis-
tricte. / Centre de Normalització Lingüística.

DISSABTE 11 DE NOVEMBRE
17:30 El vestit pop de l’emperador explica la his-

tòria d’un emperador que té com a costum
estrenar quatre vestits cada dia. Les entrades
es poden adquirir per 9,50 euros. / Sant An-
dreu Teatre.

DISSABTE 18 DE NOVEMBRE
11:00 En el marc de la Festa Major de la Sagrera,

dissabte al matí es farà la quarta edició del
torneig del joc de taula Carcassonne. / Cen-
tre Cívic La Sagrera La Barraca.

DIUMENGE 19 DE NOVEMBRE
18:00 Partit de futbol corresponent a la setze-

na jornada del grup 5 de Tercera divisió en-
tre la UE Sant Andreu i l’AE Prat. / Municipal
Narcís Sala.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Xavi Cervera coordina un taller de
Circ infantil pensat per a nens i nenes
d’entre 6 i 9 anys. / Centre Cívic Can Cla-
riana Cultural.

Un taller perquè els més
menuts estimin el circ
Tots els dimecres a les 17:30

Des de finals de setembre està en mar-
xa el taller anomenat Activa la teva
ment, organitzat per l’Associació de
Veïns del Congrés-Indians. / Centre Cí-
vic Can Clariana Cultural.

Continua en marxa el 
curs ‘Activa la teva ment’
Tots els dimarts a les 18:00

Jaume Pla, més conegut pel pseudò-
nim musical Mazoni, oferirà un concert
on repassarà la seva discografia i pre-
sentarà el seu treball Carn, os i tot in-
clòs. / Sant Andreu Teatre.

Mazoni repassa tota la 
seva discografia al SAT

Divendres 10 de novembre a les 21:00

Partit de waterpolo femení correspo-
nent a la cinquena jornada de la Divisió
d’honor entre el CN Sant Andreu i el CN
Mataró. / Piscina Pere Serrat.

Partidàs a la Pere Serrat: el
Sant Andreu rep el CN Mataró
Dissabte 18 de novembre a les 18:00
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